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Inspiratiemiddag: 
Uw onderneming 
verduurzamen

Donderdag 23 mei jl. kwamen ondernemers uit Gemeente Gouda en Gemeente Alphen aan den Rijn 
samen bij Unica in Bodegraven voor een inspirerend interactief programma, georganiseerd door 

INTO business, Unica en Adviesbureau DWA. 
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Onder de bezielende leiding van Jaap Dijkgraaf 
van DWA, startte het evenement met een 
openingswoord van Michiel Bunnik, wethouder 
in Gouda. Michiel is wethouder en heeft de 
volgende portefeuilles onder zijn hoede: 
Financiën, Personeel, Economie, Sport en SROI. 
Daarnaast is hij betrokken bij programma’s zoals 
energietransitie en versnelling van woningbouw. 
De essentie van Michiels openingsboodschap 
is duidelijk: verduurzaming is het antwoord in 
onzekere tijden.
Vervolgens nam Rik Altena, een ervaren 
adviseur en programmaleider bij DWA, het 
stokje over. Rik deelde zijn uitgebreide kennis 
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over duurzaamheidsprojecten, zoals zijn werk 
bij Energierijk Den Haag. Hij benadrukte het 
belang van slim verduurzamen door eerst het 
laaghangende fruit te plukken en niet te beginnen 
met maatregelen die latere verduurzaming 
bemoeilijken. "De laatste stap is vaak het duurst," 
waarschuwde hij, en introduceerde het S-model als 
een effectieve aanpak voor verduurzaming.

Een spel tussen menselijke  
creativiteit en materiële werkelijkheid

Daarna betraden Arie Kraaijeveld, lead engineer 
bij Unica, en Marcel van Liere, vestigingsdirecteur 

van Unica en tevens de gastheer, het podium. 
Arie, een ontwerper in hart en nieren, beschreef 
het ontwerp als een spel tussen menselijke 
creativiteit en materiële werkelijkheid. Het duo 
deelde hun ervaringen in het transformeren van 
een onaantrekkelijk kantoor naar een duurzaam 
en aantrekkelijk pand met een A++ label, waar 
werkplezier en werkgeluk nu de boventoon voeren.

Marcus Schuchmann van Gouda Refractories: 
‘Duurzaamheid in de gebouwde omgeving is 
een beetje gerommel in de marge. Een paar 
zonnepanelen en je bent klaar. Maar wat nu als je 
bedrijf temperaturen nodig heeft tussen de 1400 
en 1700 graden? Hoe doe je dat als je gas even 
wegdenkt? Welke keuzes maak je als je moet 
concurreren met de rest van de wereld en geen 
maatwerkafspraken met de regering kunt maken 
omdat je daarvoor te klein bent?' Marcus nam 
ons mee in de uitdaging van hun core business in 

relatie tot verduurzaming en besprak verschillende 
varianten en waarom die afvallen. Ze zijn nog altijd 
op zoek naar een goede oplossing binnen het kader 
van de wereldwijde concurrentiepositie versus 
verduurzamingsdoelen.

Edward Piguillet van Piguillet Groep sloot het 
sprekersgedeelte af. Edward vertelde over de 
verduurzaming van hun eigen familiebedrijf en 
hoe een integrale aanpak grote impact heeft 
door de juiste bouwkundige oplossingen en 
regeltechnische optimalisatie. Hij liet zien hoe hun 
installatie voor verwarming en koeling efficiënter 
kon worden gemaakt.
De middag werd afgesloten met een pakkende 
column van Jaap Dijkgraaf. Hierna volgde een goed 
georganiseerde borrel waar ondernemers ideeën 
uitwisselden en coalities smeedden voor verdere 
verduurzaming. Deze inspirerende middag zal 
zeker een vervolg krijgen.

V.l.n.r. Wilfred van der Plas, Marcel van Liere, Michiel Bunnik, Edward Piguillet, Arie Kraaijenveld, Rik Altena en Jaap Dijkgraaf.


